
Léčivý zpěv v Červeném Dvoře 6. 11. 2023 
 

V pondělí 6.11.2023 večer jsme v Červeném Dvoře prožili úžasný umělecký a lidský zážitek 
s komorním smíšeným pěveckým sborem Perchta z Českého Krumlova. V plném počtu se zúčastnili 
všichni klienti Červeného Dvora i zástupci personálu.  
 

Celý koncert byl provázen srdečnou atmosférou. Naše děvčata Kristýna a Jarka koncert uvedla 
a přivítala sbor. Paní dirigentka byla mile překvapena a představila nám sbor a místa, kde budou 
vystupovat. Opravdu bohatý program až do konce roku na velmi významných místech, vč. kostela 
v Českém Krumlově.  
 

Nejdříve jsme si vyslechli naše lidové písně a v podání sboru jsem si uvědomila, jak krásné 
jsou, melodické s krásným textem zasahujícím hluboko do srdce. Dobrú noc má milá jsme si zazpívali 
se sborem.  Paní dirigentka poznala v naší Janě Staňkové výbornou sborovou zpěvačku a pozvala ji do 
svých řad, kde Jana zpívala se sborem. Poté následoval blok písní s náboženskou tématikou. Dále 
italské písně, kdy jsme uprostřed koncertu u jedné zvláště vydařené skladby Ave Maria s doprovodem 
příčné flétny a klavíru nevydrželi a spontánně jsme povstali s obrovským potleskem. K uctění 
významného výročí Antonína Dvořáka předvedl sólový zpěvák sboru s doprovodem klavíru a příčné 
flétny dvě písně našeho věhlasného skladatele. Výkon sklidil obrovský potlesk. Ke Slovensku máme 
stále velmi blízko, slovenské písně mně připomněly, jak ráda slyším slovenský jazyk. Ve sboru dokonce 
působí jeden slovenský zpěvák. 
 

Ale ani my jsme se nenechali zahanbit. My děvčata jsme zazpívala naši píseň týdne Měla vlasy 
samou loknu a sklidily jsme velký potlesk od sboru i publika. Přemlouvaly jsme naše muže, ať zazpívají 
svoji píseň týdne, ale znáte chlapy, nezazpívali ����.  
 

Poslední 3 písně byly, jak jinak, úžasné. Paní dirigentka nám velmi taktně sdělila, že čas pro 
rozloučení je před závěrečnou písní a že vyšle znamení. Všichni jsme se tomuto projevu lidskosti 
zasmáli. Ona paní dirigentka do celého koncertu vnášela velmi milou a veselou atmosféru s krátkými 
historkami, takže koncert přerostl ve vřelou komunikaci mezi sborem a publikem. Rozloučení bylo 
velmi přátelské, plné úsměvů a pochval. Paní dirigentka sdělila, že přijedou zase za rok, že na Červený 
Dvůr si vždy najdou čas se na tento koncert zde vždy velmi těší (my víme, že bez požadavku na 
honorář). Pozvala nás na koncert v květnu v Českém Krumlově, když už budeme mimo Dvůr. Děvčata 
předala několik kytic a všem členům sboru červenodvorské svíčky a velmi upřímně za celý Dvůr 
poděkovala. Po závěrečné písni sbor odcházel za obrovského potlesku. 
 

Pro mne byl tento koncert hlubokým zážitkem. Uvědomila jsem si, jak jsem velmi těžký závěr 
své alkoholové kariéry zanedbávala vše, co jsem měla ráda a jak dlouho jsem nebyla na koncertu. 
Oblékly jsme si to nejlepší, co jsme daly v ženské komunitě dohromady. Půjčovaly jsme si porůznu 
šaty a boty, abychom vypadaly co nejlépe. Bylo to příjemné místo montérek se vyparádit a nalíčit. 
Chlapi jen obdivně zírali, kdo že to je ����.  
 

Kromě kulturního zážitku z vynikající interpretace velmi dobře vybraných písní a skladeb jsem 
si velmi hluboce prožila tu srdečnou lidskou atmosféru. Dívala jsem se jak u vytržení do výrazu tváří 
zpěváků a zpěvaček. Zpívali s plným nasazením, dali do zpěvu vše. Velmi mě zaujala zpěvačka a 
flétnistka, její andělská tvář a vlastně tváře všech se kromě soustředěného výkonu ještě jaksi usmívala 
a zářila. Sledovala jsem formování úst, která vyluzovala ty nádherné tóny. Napadlo mě, že hlasivky a 
ústa jsou tím nejdokonalejším hudebním nástrojem. Řekla jsem si, že až se dám dohromady, vrátím se 
ke zpěvu. A takto obdařena jsem odcházela z koncertu. Velmi děkuji. 
 
        Renata Š.   


